

Find help here.

Emergency evacuation information for Indigenous Peoples

Be prepared and **take action:**



1

Make an **emergency kit** with at least 72 hour's worth of supplies: medications, IDs and essential items.

2

Tune in – radio, television or local social media – for weather warnings, advisories or information about evacuation plans.

3

When evacuation is necessary, be **prepared to leave immediately.**

4

Follow the routes specified by officials. Don't take shortcuts. They could lead you to a blocked or dangerous area.



Visit [Gotoinfo.ca/IndigenousEvacuations](https://www.gov.ca/en/govinfo/canada/indigenous-services-canada/indigenous-evacuations)

Support for evacuees:

Status Cards: Lost, stolen, damaged or destroyed

To request a Temporary Confirmation of Registration Document (TCRD) visit any regional office or call **1-800-567-9604**. It can be mailed to you within 2 to 7 days.

Non-insured Health Benefits (NIHB)

can help you refill or replace items such as prescription medication, medical equipment and supplies that were covered under NIHB. **To learn more, find contacts for all regions and benefits on Indigenous Services Canada's website (scan QR code).**

Support for First Nations and Inuit Children

Jordan's Principle and Inuit Child First Initiative ensure that First Nations and Inuit children have access to the products, services and support they need. **For more information, go online or call 1-855-572-4453 available 24 hours, 7 days a week.**

Hope for Wellness Hotline

Experienced and culturally competent counsellors provide mental health support to all Indigenous People across Canada by phone at **1-855-242-3310 and online chat (www.hopeforwellness.ca) available 24 hours, 7 days a week.**



Indigenous Services
Canada

Services aux
Autochtones Canada

Canada



This message delivered by Indigenous Link - Connecting with Indigenous Communities

To be removed from this distribution list, please visit www.opt-out.ca and enter Campaign Code 488

Mail to: Suite 200 - 38 Auriga Drive Nepean, Ontario K2E 8A5 Phone/ Fax: 1-866-440-7257

Trouvez de l'aide ici.

Information sur les évacuations d'urgence pour les populations autochtones

Soyez prêts à agir



1

Préparez une **trousse d'urgence** contenant des provisions pour au moins 72 heures. La trousse devrait aussi inclure ce qui suit : médicaments, pièces d'identité, articles essentiels.

2

Suivez l'évolution de la situation à la radio, à la télévision ou dans les médias sociaux locaux pour obtenir les avertissements et l'information sur la météo ou sur les plans d'évacuation.

3

Si une évacuation est nécessaire, soyez prêts à **quitter les lieux immédiatement**.

4

Suivez la route indiquée par les autorités. Ne prenez pas de raccourcis; ils pourraient vous conduire à une zone bloquée ou dangereuse.



Visitez le site
obtenezinfo-enligne.ca/evacuationsautochtones

Aide aux personnes évacuées

Cartes de statut : perdue, volée, endommagée ou détruite

Pour demander un document de confirmation d'inscription temporaire visitez n'importe quel bureau régional, ou composez le **1-800-567-9604**.
Vous recevrez le document par la poste dans les 2 à 7 jours suivants.

Le Programme des services de santé non assurés (SSNA) peut vous aider à renouveler des prescriptions ou à remplacer certains équipements ou articles couverts par le Programme. **Pour en savoir plus, communiquez avec la personne-ressource de votre région. Vous trouverez les coordonnées sur le site Web de Services aux Autochtones Canada (ou vous pouvez balayer le code QR).**

Soutien pour les enfants inuits et des Premières Nations

Le principe de Jordan et l'Initiative : Les enfants inuits d'abord permettent de veiller à ce que les enfants des Premières Nations et des Inuit aient accès aux produits, aux services et aux mesures de soutien dont ils ont besoin.

Pour obtenir de plus amples renseignements, vous pouvez aller en ligne ou composer le 1-833-753-6326 tous les jours, 24 heures par jour.

Ligne d'écoute Espoir pour le mieux-être

Des conseillers expérimentés et culturellement compétents offrent un soutien en matière de santé mentale à tous les Autochtones au Canada par téléphone, au **1-855-242-3310**, et par clavardage en ligne (www.espoirpourlemieuxetre.ca), 24 heures sur 24, 7 jours sur 7.



Services aux Autochtones Canada

Indigenous Services Canada

Canada

